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S T E N O G R A M A 

Şedinţei Biroului permanent al Senatului 
din 5 mai 2009 

 
 
Şedinţa a început la ora 13.15. 
Şedinţa a fost condusă de domnul Dan Mircea Geoană, 

preşedintele Senatului. 
 
Au participat la şedinţă: 
Membrii Biroului permanent: domnul senator Dan 

Voiculescu – vicepreşedinte; domnul senator Alexandru Pereş – 
vicepreşedinte; domnul senator Gheorghe David  – secretar; 
doamna senator Doina Silistru – secretar; domnul senator Cornel 
Popa – secretar;  domnul senator Dumitru Constantin  – chestor; 
domnul senator Ion Chelaru  – chestor şi domnul senator Verestóy 
Attila – chestor. 

 
Lideri de grup:  domnul senator Traian-Constantin Igaş – 

PD-L; domnul senator Viorel Arcaş – PSD; domnul senator Puiu 
Haşotti – PNL. 

 
Au participat la şedinţa Biroului permanent în calitate de 

invitaţi, membri din conducerea Comisiilor permanente ale 
Senatului. 

 
Invitaţi: din partea Guvernului: domnul Victor Ponta – 

ministru pentru Relaţia cu Parlamentul; domnul Valentin Adrian 
Iliescu - secretar de stat; domnul Constantin-Dan Vasiliu – secretar 
general; Constantin Sava – secretar general adjunct; doamna 
Constanţa Călinoiu – şef Departament Legislativ; domnul Gabriel 
Sterea – director al Direcţiei Secretariat general; doamna Simona 
Paraschiv – consilier; doamna Dana Nica – consilier; doamna 
Cristina Dumitrescu – Direcţia relaţii parlamentare externe. 

 
 Domnul Dan Mircea Geoană:  
Bună ziua! Deşi nu suntem într-un format supercomplet, vă 

propun să intrăm în ordinea de zi a şedinţei noastre de astăzi. La ora 
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14.00 avem şedinţa Birourilor permanente reunite, ne întâlnim cu 
colegii de la Camera Deputaţilor pentru a discuta despre moţiunea 
de cenzură depusă de PNL şi de UDMR, cred. 

Vă propun să intrăm în ordinea de zi a şedinţei noastre de 
astăzi. 

 
PUNCTUL 1: 

Proiecte de lege şi propuneri legislative care urmează să fie 
dezbătute şi adoptate: 

 
 Proiecte de lege primite la Senat ca primă Cameră 

sesizată, pentru dezbatere şi adoptare, în perioada 27 
aprilie 2009 - 4 mai  2009, propuneri  pentru  sesizarea  
comisiilor  permanente 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
La punctul 1 din ordinea de zi avem proiecte de lege şi 

propuneri legislative care urmează să fie dezbătute şi adoptate.  
Proiecte de lege primite  de la Guvern 
1. Proiect de lege pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a 

Guvernului nr. 39/2009 privind unele măsuri de creştere a suprafeţei 
contractate pentru irigaţii. 

Comisia pentru agricultură, silvicultură şi dezvoltare rurală 
Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 

capital. 
Comisia pentru agricultură, silvicultură şi dezvoltare rurală, 

termen pentru raport? 
 
Domnul Fekete-Szabó András-Levente: 
20 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Termen pentru aviz de la Comisia pentru buget, finanţe, 

activitate bancară şi piaţă de capital? 20 mai 2009 este o zi de 
miercuri. 19 mai 2009? 

 
Domnul Ion Ariton: 
Da. 
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Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Este în ordine. 
Termen: 20 cu 19 mai 2009. 
2. Proiect de lege pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a 

Guvernului nr. 41/2009 privind unele măsuri în domeniul salarizării 
personalului din sectorul bugetar pentru perioada mai - decembrie 
2009. Procedură de urgenţă. 

Comisia pentru muncă, familie şi protecţie socială 
Comisia pentru administraţie publică, organizarea teritoriului 

şi protecţia mediului. 
 
Domnul Cristian Rădulescu: 
19 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Cu aviz de la Comisia pentru administraţie publică, 

organizarea teritoriului şi protecţia mediului? 
 
Domnul Trifon Belacurencu: 
12 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Termen: 19 cu 12 mai 2009. 

 

 Propuneri legislative pentru care au fost primite avizele 
solicitate şi urmează să fie avizate de comisiile permanente 
ale Senatului 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Propuneri legislative pentru care au fost primite avizele 

solicitate şi urmează să fie avizate de comisiile Senatului. 
1. Propunere legislativă pentru modificarea art.3 din Anexa la 

OUG nr.51 din 2006 publicată în Monitorul Oficial nr.566 din 
30/06/2006 pentru aprobarea programului naţional privind 
sprijinirea construirii de locuinţe proprietate personală.     

Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 
capital 

Comisia economică, industrii şi servicii 
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Comisia pentru administraţie publică, organizarea teritoriului 
şi protecţia mediului. 

Este o iniţiativă a unui coleg deputat, a domnului Cantaragiu 
Bogdan. 

Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 
capital, termen? 

 
Domnul Ion Ariton: 
20 mai 2009. 
  
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Aviz de la Comisia economică, industrii şi servicii? 
 
Domnul Dorel-Constantin-Vasile Borza: 
19 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Şi aviz de la Comisia pentru administraţie publică, organizarea 

teritoriului şi protecţia mediului, la fel, da? 19 mai 2009. 
Termen: 20 cu 19 mai 2009. 
 
2. Propunere legislativă pentru modificarea alin.(7) al art. 5 

din Legea nr. 33/2007 privind organizarea şi desfăşurarea alegerilor 
pentru Parlamentul European. 

Comisia juridică, de numiri, disciplină,  imunităţi şi validări 
Comisia pentru administraţie publică, organizarea teritoriului 

şi protecţia mediului 
 
Domnul Toni Greblă: 
Termen 20 mai 2009, domnule preşedinte. Este înainte de 7 

iunie 2009, este bine. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Şi aviz de la Comisia pentru administraţie publică, organizarea 

teritoriului şi protecţia mediului? 
 
Domnul Frunda György: 
Cerem şi noi, Comisia pentru drepturile omului, culte şi 

minorităţi să fim la aviz. 
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Domnul Gheorghe Pop: 
Şi noi, domnule preşedinte, de la Comisia pentru egalitatea de 

şanse. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Este articol unic, vreau să vă spun. 
 
Domnul Frunda György: 
Este importantă. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Este. Atunci, termen 19 mai 2009 pentru avize din partea 

Comisiei pentru administraţie publică, organizarea teritoriului şi 
protecţia mediului, Comisiei pentru drepturile omului, culte şi 
minorităţi şi Comisiei pentru egalitatea de şanse. 

Termen: 20 cu 19 mai 2009. 

3. Propunere legislativă pentru modificarea art.239 din Codul 
penal. Articol unic. Procedură de urgenţă solicitată solicită colegii 
deputaţi: Ana Gheorghe şi Săniuţă Marian-Florian. 

Comisia juridică, de numiri, disciplină,  imunităţi şi validări 
Comisia pentru administraţie publică, organizarea teritoriului 

şi protecţia mediului 
Comisia pentru drepturile omului, culte  şi minorităţi. 
Comisia juridică, de numiri, disciplină, imunităţi şi validări, 

termen? 
 
Domnul Toni Greblă: 
20 mai 2009. 
 
Domnul Frunda György: 
Comisia pentru drepturile omului, culte şi minorităţi îşi 

manifestă dorinţa de a întocmi raport comun cu Comisia juridică, de 
numiri, disciplină, imunităţi şi validări. 

 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Sunt dificultăţi? 
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Domnul Frunda György: 
Şi trebuie să avem în vedere că, până la 15 mai 2009 se adoptă 

noul Cod penal, deci problema este mai complexă. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Aveţi informaţii care ne surprind prin acurateţe. 
 
Domnul Frunda György: 
Încredere în conducătorii noştri, nimic altceva, domnule 

preşedinte. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Conducătorii de la Consiliul Europei care vin la Târgu Mureş 

pentru o acţiune foarte importantă în această perioadă. 
Nu cred că sunt dificultăţi să acceptăm propunerea domnului 

preşedinte Frunda. 
Raport comun, vă rog, Comisia juridică, de numiri, disciplină, 

imunităţi şi validări şi Comisia pentru drepturile omului, culte şi 
minorităţi. Termen 20 mai 2009. 

Aviz de la Comisia pentru administraţie publică, organizarea 
teritoriului şi protecţia mediului? 

 
Domnul Trifon Belacurencu: 
Pe 19 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Raport comun aşa cum a solicitat domnul preşedinte Frunda şi 

domnul preşedinte Grebla a agreat. 
Termen: 20 cu 19 mai 2009. 
4. Propunere legislativă pentru modificarea şi completarea 

Legii cooperaţiei agricole nr.566/2004, modificată prin Legea 
nr.32/2007.     

Comisia pentru agricultură, silvicultură şi dezvoltare rurală 
Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 

capital 
Comisia economică, industrii şi servicii. 
Termen pentru raport, Comisia pentru agricultură, silvicultură 

şi dezvoltare rurală? 
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Domnul Fekete-Szabó András-Levente: 
20 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 

capital şi Comisia economică, industrii şi servicii, termen pentru 
avize? 

 
Domnul Ion Ariton: 
19 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
20 cu 19 mai 2009. 
 
5. Propunere legislativă pentru modificarea Legii nr.142/1998 

acordarea  tichetelor de masă, cu modificările şi completările 
ulterioare. 

Comisia pentru muncă, familie şi protecţie socială 
Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 

capital. 
Comisia pentru muncă, familie şi protecţie socială, termen 

pentru raport? 
 
Domnul Cristian Rădulescu: 
26 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 

capital, termen pentru aviz? 
 
Domnul Ion Ariton: 
19 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
26 cu 19 mai 2009. 
   
6. Propunere legislativă pentru modificarea şi completarea 

Legii nr. 44/1994 privind veteranii de război, precum şi unele 
drepturi ale invalizilor şi văduvelor de război. 
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Comisia pentru muncă, familie şi protecţie socială 
Comisia pentru buget, finanţe, activitate bancară şi piaţă de 

capital  
Comisia pentru apărare, ordine publică şi siguranţă naţională 
Comisia pentru drepturile omului, culte  şi minorităţi. 
 
Domnul Cristian Rădulescu: 
 26 mai 2009. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Cu 19 mai 2009 pentru avize. 
 
Domnul Gheorghe Pop: 
Domnule preşedinte, dacă-mi permiteţi, şi Comisia pentru 

egalitatea de şanse la avize. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Deci avize de la Comisia pentru buget, finanţe, activitate 

bancară şi piaţă de capital, Comisia pentru apărare, ordine publică şi 
siguranţă naţională, Comisia pentru drepturile omului, culte şi 
minorităţi şi Comisia pentru egalitatea de şanse, pe 19 mai 2009. De 
acord. 

Termen: 26 cu 19 mai 2009. 

 

 Propuneri legislative primite la Senat ca primă Cameră 
sesizată, în perioada 27 aprilie 2009 - 4 mai  2009 

  
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
În continuare, avem propuneri legislative venite la Senat ca 

primă Cameră sesizată. Merg către avizele obligatorii. Nu cred că 
sunt dificultăţi. 

1. Propunere legislativă privind regimul juridic al 
patrimoniului sindical din România. 

2. Propunere legislativă pentru modificarea alin.(1) al art. 3 
din Legea nr. 61/1993 privind alocaţia de stat pentru copii. 

3. Propunere legislativă pentru modificarea şi completarea 
articolului 250, al. (1), pct. 19 din Legea nr. 571 din 22 decembrie 
2003 privind Codul Fiscal.   
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4. Propunere  legislativă pentru modificarea şi completarea 
Hotărârii  Guvernului   nr.  1251/2005  privind   unele   măsuri de  
îmbunătăţire a activităţii de învăţare, instruire, compensare, 
recuperare  şi protecţie specială a copiilor/elevilor/tinerilor cu 
cerinţe educative speciale din cadrul sistemului de învăţământ 
special şi special integrat. 

5. Propunere  legislativă  pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 146/2007  privind  despăgubirea  persoanelor  fizice care 
au constituit depozite la Casa de Economii şi Consemnaţiuni C.E.C. 
- S.A. în vederea achiziţionării de autoturisme Dacia.   

6. Propunere legislativă pentru modificarea alin. (3) al art. 8 
din Ordonanţa Guvernului nr. 7/2006 privind instituirea 
Programului de dezvoltare a infrastructurii şi a unor baze sportive 
din spaţiul rural. 

7. Propunere legislativă privind modificarea şi completarea 
Ordonanţei Guvernului nr. 26/2000 cu privire la asociaţii şi fundaţii, 
publicată  în  Monitorul  Oficial  al  României, Partea I, nr. 39 din 
31 ianuarie 2000, cu modificările şi completările ulterioare. 

8. Propunere legislativă pentru modificarea şi completarea 
Legii nr.35 din 2 martie 2007 privind creşterea siguranţei în unităţile 
de învăţământ. 

9. Propunere legislativă pentru completarea art. 7 din 
Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 168/2001 privind punerea în 
valoare a construcţiilor zootehnice dezafectate destinate creşterii, 
îngrăşării şi exploatării animalelor, precum şi a fabricilor de 
nutreţuri combinate dezafectate. 

10. Propunere legislativă pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 53/2001, privind Codul Muncii, cu modificările şi 
completările ulterioare. 

11. Propunere legislativă pentru completarea articolului 170 
din  Legea învăţământului nr. 84/1995. 

12. Propunere legislativă pentru stabilirea parteneriatului între 
Stat şi Biserică în domeniul asistenţei sociale. 

13. Propunere legislativă privind  modificarea şi completarea 
Legii  nr. 335  a  camerelor  de  comerţ  din  România, publicată în 
Monitorul Oficial al României nr. 836 din 6  decembrie 2007. 

14. Propunere legislativă pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 339/2005 privind regimul juridic al plantelor, substanţelor 
şi preparatelor stupefiante psihotrope. 
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15. Propunere legislativă pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 143/2000 privind combaterea traficului şi consumului ilicit 
de droguri, cu modificările şi completările ulterioare. 

16. Propunere legislativă pentru modificarea Ordonanţei de 
urgenţă a Guvernului nr. 148/2005 privind susţinerea familiei în 
vederea creşterii copilului, aprobată cu modificări şi completări prin 
Legea nr. 7/2007. 

17. Propunere legislativă de modificare a art. 47 din Legea nr. 
19/2000 privind sistemul public de pensii şi alte drepturi de 
asigurări sociale. 

18. Propunere legislativă pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 448/2006 privind protecţia şi promovarea drepturilor 
persoanelor cu handicap. 

19. Propunere legislativă pentru modificarea alin. (3) al art. 18 
din Legea fondului funciar nr. 18/1991. 

 
Domnul Toni Greblă: 
Domnule preşedinte, dacă-mi permiteţi? 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Vă rog, domnule preşedinte Greblă. 
 
Domnul Toni Greblă: 
La propunerea legislativă nr. 10 este vorba de modificarea 

Codului Muncii şi cred că se impune un aviz şi de la Consiliul 
Economic şi Social. 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Deci suntem la următorul calup de probleme ,,Propuneri 

legislative primite la Senat ca primă Cameră sesizată”. Domnul 
preşedinte Greblă ne indică punctul 10, propunerea legislativă nr. 
10, privind completarea Codului Muncii. 

 
Domnul Toni Greblă: 
Cred că se impune aviz şi de la Consiliul Economic şi Social. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Dar nu este? 
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Domnul Constantin Dan Vasiliu: 
Este propunere, domnule preşedinte, merge şi la CES. 
 
Domnul Toni Greblă: 
Mă scuzaţi, la numărul 11 - Legea învăţământului şi de 

asemenea, la nr. 3 – modificarea Codului fiscal. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Sugeraţi să fie şi avizul CES-ului, da? 
 
Domnul Toni Greblă: 
Avizul CES-ului, Codul fiscal nu poate să… 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Şi la propunerea de la punctul 11 – Legea învăţământului? 
 
Domnul Toni Greblă: 
Da. Sunt partenerii sociali acolo. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Corect. Atunci, vă rog, la punctul 11 să avem aviz şi de la 

Consiliul Economic şi Social. Şi la punctul 3 – Codul fiscal, de 
asemenea, aviz de la Consiliul Economic şi Social. 

De acord. 
 

 Proiecte de lege depuse la Camera Deputaţilor, ca primă 
Cameră sesizată,  primite la Senat spre informare, în 
perioada 27 aprilie 2009 - 4 mai  2009 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
În continuare, avem proiecte de lege depuse la Camera 

Deputaţilor ca primă Cameră sesizată, pentru informarea noastră. 
1. Proiect de lege pentru aprobarea Ordonanţei de urgenţă a 

Guvernului nr. 40/2009 pentru modificarea şi completarea Legii 
învăţământului nr. 84/1995 şi a Legii nr. 128/1997 privind Statutul 
personalului didactic. 

2. Proiect de lege pentru ratificarea Acordului între România şi 
Organizaţia Europeană pentru Exploatarea Sateliţilor Meteorologici 
semnat Ia Bucureşti la 29 decembrie 2008 şi la Darmstadt la 9 
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ianuarie 2009 pentru prelungirea perioadei de aplicare a Acordului 
dintre România şi Organizaţia Europeană pentru Exploatarea 
Sateliţilor Meteorologici privind statutul de stat cooperant, semnat 
la Cheia, România, la data de 17 iulie 2003. 

3. Proiect de lege privind retragerea României din Acordul 
dintre statele participante la Brigada multinaţională în aşteptare cu 
capacitatea de luptă ridicată pentru operaţiuni O.N.U. privind 
statutul forţelor lor, semnat la Copenhaga la 13 decembrie 2001, 
ratificat prin Legea nr. 397 din 14 iunie 2002. 

 
PROGRAM  DE  LUCRU 

 
PUNCTUL 2: 

Programul de lucru al Senatului în perioada 5-9 mai 2009: 
 asigurarea conducerii şedinţei Senatului din 6 mai 2009; 
 proiecte de lege cu rapoarte propuse pentru şedinţa 

Senatului din 6 mai 2009. 
 

Domnul Mircea-Dan Geoană: 
În continuare, programul de lucru pentru săptămâna 5 – 9 mai 

2009. Lucrări în plenul Senatului, şedinţa Biroului permanent, 
lucrări în comisiile permanente, activităţi în circumscripţiile 
electorale. 

Domnul vicepreşedinte Alexandru Pereş va conduce şedinţa de 
mâine, miercuri, 6 mai 2009. 

 
* 

Vreau să vă informez la acest punct – şi o invitaţie pentru 
colegii care fac parte din comisiile speciale pentru coduri – 
săptămâna aceasta vine în Bucureşti o delegaţie a Comisiei 
Europene, care va avea o discuţie, bineînţeles, cu partea executivă, 
dar credem că este bine din punct de vedere al informării corecte a 
ambasadorilor Uniunii Europene cu privire la stadiul obligaţiilor 
Parlamentului României faţă de mecanismul de cooperare  şi 
verificare, să avem o informare la zi, unde suntem şi să putem, 
eventual, să le comunicăm direct. 

Mâine, 6 mai 2009, la ora 9.00 sunt invitaţi. Îi rog pe cei care 
fac parte din aceste comisii, domnul preşedinte Greblă, bineînţeles, 
am mai făcut acest lucru şi cred că ar fi un lucru util să-i informăm 
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nemijlocit pe cei de la Uniunea Europeană cu privire la obligaţiile 
Senatului, dar evident şi ale Parlamentului în ansamblu. 

 
* 
 

Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Revenind la programul de lucru, secretari ai şedinţei de mâine 

vor fi colegii Onofrei şi Popa? 
 
Domnul Gheorghe David: 
Domnul Onofrei nu este. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Onofrei nu este. Domnul senator David sau doamna senator 

Silistru? 
 
Domnul Gheorghe David: 
Doamna Silistru. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Doamna Silistru. Ieri a fost o activitate de legiferare intensă. A 

fost un lucru bun. 
Proiectul de lege cu rapoarte, propuse pentru şedinţa de mâine, 

6 mai 2009 - ordinea de zi. Nu sunt dificultăţi. 
 
Doamna Doina Silistru: 
Avem ordinea de zi suplimentară. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Avem pe ordinea de zi suplimentară, care înlocuieşte ordinea 

de zi… 
 
Domnul Constantin Dan Vasiliu: 
Au mai fost depuse rapoarte, domnule preşedinte şi s-a 

completat ordinea de zi. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Vă rog să vedeţi materialul separat ,,Înlocuieşte ordinea de zi 

din 6 mai 2009 de la punctual 2” şi vă rog să aprobăm ordinea de zi 
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de mâine, pe baza materialului suplimentar care ne-a fost distribuit. 
Mai sunt câteva rapoarte depuse şi le includem în ordinea de zi de 
mâine. 

 
 
 

PUNCTUL 3: 
Programul de lucru al Senatului în perioada 11-16 mai 2009: 
 asigurarea conducerii şedinţelor Senatului în perioada 11-

13 mai 2009. 
 

Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Programul de lucru pentru săptămâna viitoare. 
 

* 
Domnul Toni Greblă: 
Domnule preşedinte, pe ordinea de zi suplimentară, am văzut 

şi raportul cu privire la solicitarea Parchetului, cererea de urmărire 
împotriva domnului senator Şerban Mihăilescu. 

Aş sugera să-l amânăm pentru luni sau să fiţi de acord ca să-l 
prezinte plenului un alt coleg, întrucât eu, mâine 6 mai 2009, nu 
sunt în Senat, sunt în delegaţie. 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Şi eu aş avea o rugăminte. Am primit din partea domnului 

senator Mihăilescu o solicitare. Este o chestiune de sănătate destul 
de severă şi ne roagă, dacă am putea să avem chestiunea aceasta pe 
ordinea de zi de săptămâna viitoare ca să fie şi dânsul prezent, 
atunci când se dezbate. Cred că aşa este colegial şi corect. 

De aceea, cu permisiunea colegilor, să încercăm să vedem 
pentru plenul de săptămâna viitoare, trebuie să mergem înainte cu 
acest subiect, este un lucru pe care trebuie să-l facem, dar cred că 
este colegial şi corect să-l avem şi pe domnul senator Mihăilescu 
alături de noi. Este la un tratament pe o chestiune de sănătate. 

Cu această observaţie, ordinea de zi este aprobată. 
 

* 
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Pentru programul de săptămâna viitoare va trebui să aşteptăm, 
pentru a avea o ordine de zi definitivă, şedinţa Birourilor 
permanente reunite.  

Va fi un moment de lecturare a moţiunii de cenzură, cred, în 
plenul reunit al celor două Camere, conform Regulamentului 
Camerelor reunite. 

De aceea, vă propun ca pentru programul de săptămâna 
viitoare să aşteptăm şedinţa Birourilor permanente reunite şi să 
completăm în funcţie de deciziile comune cu Camera Deputaţilor, în 
funcţie de obligaţiile faţă de prezentarea şi dezbaterea moţiunii de 
cenzură. 

În rest, programul este un program standard de lucru al unei 
săptămâni de muncă. 

Săptămâna viitoare, voi conduce eu şedinţa, alături de colegii 
David şi Silistru. 
 

TEHNICO-LEGISLATIV 
PUNCTUL 4: 

Sinteza activităţii legislative a Senatului, desfăşurată în 
perioada 27-29 aprilie 2009. 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
În continuare, tehnico-legislative. Sinteza activităţii legislative 

a Senatului pentru perioada 27 – 29 aprilie 2009. Nu sunt probleme 
deosebite. Proiecte adoptate, proiecte respinse, întrebări şi 
interpelări adresate Guvernului. 

Aş vrea să vă fac o propunere şi să încercăm să ne gândim, nu 
acum, timpul este relativ limitat. Simt nevoia unei optimizări a 
acestei părţi a activităţii noastre. Este o activitate foarte importantă 
şi din păcate, din motive mai degrabă de rutină, aş spune, această 
porţiune nu are profunzimea şi nu-şi atinge în totalitate scopul 
pentru care a fost introdusă în orice democraţie consolidată. 

Deci există un nivel destul de mare de formalism în această 
chestiune. Sunt un număr de senatori care, evident, în mod firesc, îşi 
fac datoria şi adresează întrebări şi interpelări. De foarte multe ori, 
Guvernul răspunde corect, sunt prezenţi secretari de stat, uneori, 
chiar şi miniştri, dar cred că din punct de vedere al încărcăturii 
politice al unui astfel de moment, într-un Parlament cu adevărat 
democratic şi într-un Senat care, într-adevăr, merge un pas mai 
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departe, cred că acestui moment ar trebui să-i dedicăm, poate nu în 
fiecare săptămână, poate o dată la o lună, o chestiune prin care într-
adevăr să-l introducem într-o zonă mai vizibilă şi mai coerentă. 

Poate le selectăm pe teme. Poate vedem dacă sunt teme mai 
importante, dar eu, unul, aş simţi nevoia să ieşim puţin dintr-o 
anumită rutină, care, trebuie să recunoaştem, sunt prea puţini 
senatori la sfârşitul programului de lucru, de foarte multe ori şi 
Guvernul răspunde mai mult sau mai puţin formal sau formalist la 
acest lucru. 

Dacă vrem, într-adevăr, să dăm Parlamentului ceea ce este 
dreptul suveran al parlamentarilor, indiferent de coaliţie şi de 
majoritate – vorbesc acum în sensul profund al democraţiei 
parlamentare – cred că ar trebui să ne gândim la un mecanism, poate 
nu în fiecare săptămână, pentru că este o chestiune care consumă 
timp şi energie şi nu totdeauna toate temele sunt atât de importante, 
sunt multe teme locale care sunt importante, dar poate ne gândim la 
o formulă.  

Îl rog şi pe secretarul general să încerce să vadă în experienţa 
altor parlamente naţionale care ar putea fi modalitatea de optimizare 
a acestui lucru, pentru că este păcat, este muncă în spate, este munca 
senatorilor noştri, este şi munca Guvernului care lucrează la aceste 
răspunsuri. Ele ar trebui să primească un anumit tip de răspundere 
publică. Poate ne gândim puţin mai creativ la acest moment al 
nostru. Vă rog doar s-o reţinem ca o temă de analiză comparativă cu 
alte parlamente, poate cu o ritmicitate oarecare. Până la urmă este o 
ocazie în care fiecare… este un Parlament ales pe sistem 
uninominal, este o firească dorinţă a parlamentarilor de a prezenta 
problemele alegătorilor pe care-i reprezintă şi poate ne gândim la 
acest subiect pentru a-i da mai multă substanţă politică. Şi 
bineînţeles, dacă va exista o astfel de mediatizare, inclusiv pe 
televiziuni, pe câteva teme mai interesante, în mod cert, subiectul va 
căpăta vizibilitate şi cred că este în avantajul şi interesul tuturor 
parlamentarilor de la toate grupurile parlamentare de a avea o astfel 
de platformă suplimentară de comunicare. 

Domnule senator Verestoy, aveţi cuvântul. 
 
Domnul Verestóy Attila: 
Domnule preşedinte,  
Stimaţi colegi, 
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Sigur, ideea este mai mult decât generoasă şi poate este chiar 
binevenită să fie pusă în aplicare, dar nu printr-o decizie pe care am 
lua-o, pentru că aici avem şi o regulă însăşi a interpelărilor, a 
întrebărilor pe care n-o putem modifica. Dar ceea ce aţi sugerat, 
într-adevăr, este o idee bună, mai ales pentru cei din opoziţie. 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
La dumneavoastră ne-am gândit, în primul rând. 
 
Domnul Verestóy Attila: 
Deci ţineţi cont că noi vom utiliza din plin aceste idei şi vom 

încerca o corelare pe anumite probleme, care într-adevăr sunt cam 
uitate sau sunt considerate luate în derizoriu, deşi adevărul arată că, 
uite, vine momentul în care iese la suprafaţă. Şi poate o dezbatere 
din timp a acestor probleme ne-ar feri de consecinţe care, în 
momentul în care apar, deja pot fi foarte greu controlate. Nu vreau 
să dau exemple concrete, cred că toată lumea îşi poate face o listă. 

Mulţumesc. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Este o intervenţie sibilinică a domnului senator Verestoy, care 

precizează un lucru.  
Eu am sugerat un singur lucru, nu cred că suntem astăzi în 

situaţia să propunem modificări de Regulament sau de cutumă 
parlamentară.  

Ceea ce îndrăznesc să sugerez pentru analiză, este ca, 
eventual, o dată la o anumită perioadă, să schimbăm, poate, locul în 
dezbaterea acestui tip de probleme, să ducem la o oră şi într-o zi de 
plen, într-un moment care să fie puţin mai central din punct de 
vedere politic şi mediatic şi cu un anumit mecanism de selecţie a 
temelor şi de consultare în Biroul permanent să putem să dăm 
acestui palier mai multă vizibilitate. Bun, este chestiunea 
radiofonică, care motivează, dar cred că am putea să dăm şi asta este 
valabilă pentru toţi parlamentarii, toţi parlamentarii puterii sau 
opoziţiei au obligaţia faţă de cetăţenii pe care-i reprezintă să ridice 
probleme la adresa Executivului, pentru că aici vorbim de Executiv. 
Asta ar însemna şi obligaţia Guvernului de a veni cu răspunsuri la 
un nivel şi am putea să avem, poate, un mecanism bun. 
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Eu aş sugera doar să ducem acest lucru, este păcat de munca şi 
de activitatea multor colegi de-ai noştri şi a muncii din Guvern de 
răspuns la acest lucru şi, poate, o dată un interval de timp, poate ne 
gândim şi acest lucru cred că ar reprezenta, poate, un pas înainte 
pentru a avea un mecanism mai strâns de lucru. 

Înţeleg ceea ce spune şi domnul senator Verestoy şi domnul 
senator Frunda vrea să-l completeze. 

 
Domnul Frunda György: 
Vă mulţumesc, domnule preşedinte. 
În primul rând, cred că ideea dumneavoastră este bună şi este 

sinceră, onestă şi este profundă. 
Sunt de acord cu colegul şi prietenul meu Verestoy, dar vreau 

să vă împărtăşesc experienţa pe care o am, din Franţa şi Ungaria 
cunosc. Întrebările şi interpelările sunt adresate săptămânal. Au loc 
la începutul dezbaterilor, nu la sfârşitul dezbaterilor. Întrebările se 
comunică în scris ministerelor de resort. Este obligat să fie prezent 
ministrul, personal, în cazuri excepţionale secretarul de stat. Atât 
întrebarea cât şi răspunsul se prezintă oral. Parlamentarul poate 
respinge, poate refuza răspunsul dat de ministru şi să-i pună o 
întrebare suplimentară. Răspunsurile negative acumulate pot duce la 
moţiune simplă sau la moţiune de cenzură. 

Sugestia mea este, cunoscând şi competenţa doamnei Călinoiu, 
cred că am putea face un tabel comparativ, nu în 27 de ţări, dar în 
câteva ţări mai importante, pentru că dacă suntem oneşti şi sinceri 
cu noi înşine, întrebările şi interpelările de până acum au avut 
caracter pur formal. Niciodată, în douăzeci de ani, nu au avut vreun 
efect. Ministrul dacă a vrut, îţi rezolva cererea, dacă-l căutai 
personal, dar întrebarea nu avea nicio consecinţă, nici politică, nici 
juridică. Este pur formală şi este folosită, uneori, de colegi pentru a 
ridica probleme într-adevăr locale. 

Cred că aici trebuie să sincronizăm şi asamblăm mai bine 
mecanismul, ca să aibă efecte politice şi efecte juridice întrebarea, 
mai bine zis răspunsul la întrebarea care se pune. Şi într-adevăr, 
cred că aici, în primul rând opoziţia, dar şi deputaţii şi senatorii care 
sunt la putere pot să pună întrebări care pot ajuta ministerele 
respective. 

Vă mulţumesc. 
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Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Mulţumesc foarte mult. 
Domnule senator Haşotti, aveţi cuvântul. 
 
Domnul Puiu Haşotti: 
Mulţumesc, domnule preşedinte. 
Foarte pe scurt, aş dori să spun… 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Văd că v-a plăcut ideea, mă bucur. 
 
Domnul Puiu Haşotti: 
Da. În acelaşi sens cu cele spuse până acum şi cu discuţia 

deschisă de dumneavoastră, suntem totuşi o instituţie politică, sută 
la sută politică şi am spus şi de la tribuna Senatului, eu cred că 
declaraţiile politice nu au atenţia, nu beneficiază de atenţia cuvenită 
din partea noastră. 

Şi dacă pentru propunerea pe care aţi făcut-o dumneavoastră 
este nevoie de o modificare în Regulament, pentru ceea ce vă voi 
propune eu foarte pe scurt, nu este nevoie. Eu cred că declaraţiile 
politice trebuie să beneficieze de jumătate de oră, care să însemne 
replici la ceea ce un parlamentar, la ceea ce un senator spune. 
Suntem, încă o dată spun, o instituţie politică, dezbaterea politică 
este deosebit de importantă şi dacă un coleg are o declaraţie politică 
pe o anumită temă, pot fi reacţii din partea celorlalţi colegi, o 
dezbatere politică, putere-opoziţie, care este benefică şi uneia şi 
celeilalte părţi. Şi putem să alocăm o jumătate de oră sau douăzeci 
de minute pentru replici politice la declaraţiile pe care le au 
senatorii. 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Eu, unul, aş sugera o chestiune care să fie, poate, privire ceva 

mai de fond. Tot timpul când atingi o piesă a ansamblului este ca un 
fir care începe să se tragă. De fapt, cred că problema pe care o avem 
este ieşirea dintr-o anumită rutină şi a unei prea reduse consecinţe a 
actului politic, a intervenţiei politice a unui senator din Parlamentul 
României. Despre asta este vorba, nu este o problemă de putere şi 
opoziţie. Este vorba de locul şi respectul forului legislativ în 
democraţia românească, despre asta vorbim, pe fond. 
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Evident, puterea şi opoziţia au viziuni diferite faţă de 
momentul respectiv, dar reputaţia şi prestigiul Parlamentului 
reprezintă un interes comun pentru toată lumea. 

De aceea, eu v-aş sugera un efort de analiză comparativă puţin 
mai amplu. Poate, rugăm, la nivelul echipelor secretarului general, 
al doamnei Călinoiu, cei care se ocupă pe partea de analiză 
comparativă externă, să vedem câteva măsuri de interes pentru noi 
şi dacă vom găsi acolo suficient de multe elemente care să ne 
conducă către anumite concluzii să putem să transformăm, poate, 
chiar într-o mică comisie ad-hoc care să se ocupe de acest subiect şi 
care să vină, după aceea, la nivelul plenului şi al Biroului 
permanent, cu propuneri concrete de optimizare a activităţii noastre, 
de creştere a transparenţei activităţii noastre, de practici în alte 
parlamente, inclusiv în parlamente multilaterale, să spunem, de 
natura Consiliului Europei sau Parlamentului European. 

Vreau să vă spun, încă o dată, ceea ce se va întâmpla în câteva 
luni de zile, de acum. Vom intra într-o logică de co-legiferare cu 
Parlamentul European, dacă Tratatul de la Lisabona trece şi va 
trece; irlandezii sunt loviţi de criză şi cred că-şi vor schimba opinia 
faţă de referendumul pe care o să-l reorganizeze.  

De aceea, v-aş sugera două lucruri: unul, să ne uităm puţin la 
subiectul cu întrebări, interpelări şi ceea ce a spus domnul Haşotti, 
sunt de acord să ne uităm la subiectul declaraţiilor politice; poate să 
pregătim un material de analiză comparativă cu modul în care alte 
parlamente funcţionează în această zonă. Şi vă rog să reluăm 
subiectul privind legile legate de integrarea europeană şi relaţia între 
executiv şi legislativul comun în anticiparea Tratatului de la 
Lisabona, care ne va duce la obligaţia de a co-legifera, pe anumite 
domenii, cu Parlamentul European, ceea ce înseamnă că va trebui să 
stabilim alte mecanisme şi structuri dedicate acestui subiect. 

 Inclusiv relaţia Executivului român cu Parlamentul român pe 
probleme europene este încă nerezolvată. Doamna Boagiu a avut un 
proiect de lege foarte interesant, de exemplu. Domnul Vasile Puşca, 
ca deputat în legislatura trecută, a avut un proiect foarte interesant. 
Eu vă spun că, în câteva luni de zile, acest lucru se va produce şi 
părerea mea este că ar fi bine să anticipăm acest lucru şi să găsim un 
echilibru corect Executiv – Legislativ naţional, relaţia între cele 
două şi relaţia între noi ca Legislativ şi Parlamentul European. 
Alegerile europene sunt pe 7 iunie 2009, noul Parlament European 
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se va duce prin septembrie, probabil, se aşează prin septembrie-
octombrie 2009. Eu anticipez că vom avea un Tratat de la Lisabona 
ratificat de irlandezi prin octombrie-noiembrie 2009 şi în clipa 
respectivă se intră într-o nouă logică. 

Deci doar încerc să anticipez puţin paşii care se vor întâmpla. 
Eu, unul, cred că ar fi, din partea noastră, un gest de anticipare a 
ceea ce se va produce în această zonă. 

Domnule senator Rădulescu, vă rog, aveţi cuvântul. 
 
Domnul Cristian Rădulescu: 
Domnule preşedinte,  
Este clar că n-o să rezolvăm, aici, treaba, dar aduc o 

contribuţie. Nu ar fi rău, faţă de ideea dumneavoastră, să existe un 
responsabil politic care să finalizeze şi cred că ar putea să fie 
raportor pe temă cineva din opoziţie. În definitiv, dânşii sunt cei mai 
interesaţi de creşterea eficienţei acestei modalităţi de manifestare, în 
general, a opoziţiei. Dar dacă luăm statistica – fac o paranteză – şi 
de la Cameră şi de la Senat, vedem că şi coaliţia de la guvernare, 
prin reprezentanţii săi uninominal este foarte interesată de 
sancţionarea şi atenţionarea Guvernului. 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
De la PD-L avem cea mai lungă listă de declaraţii politice şi 

interpelări din tot Parlamentul. 
 
Domnul Cristian Rădulescu: 
Exact şi avem şi multe iniţiative legislative prin care arătăm că 

Guvernul nu s-a gândit chiar la toate aspectele. Într-adevăr, votul 
uninominal produce efectele care au fost aşteptate. 

Deci, una ar fi să dăm un termen şi să numim un responsabil şi 
cred că o voce din rândul opoziţiei se poate ocupa de această 
chestiune.  

Al doilea lucru, sigur că o vizibilitate mai bună a intervalelor 
stabilite pentru astfel de proceduri este obligatorie şi am putea, de 
exemplu, cum zicea domnul Frunda să numim la începutul 
săptămânii, să punem întrebările, interpelările, iar declaraţiile 
politice care nu presupun prezenţa Guvernului, care miercurea 
lucrează de obicei, să le punem miercuri dimineaţă înainte de a 
începe plenul şi în felul acesta rezolvăm şi cu trezirea mai devreme 
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a multora dintre colegi. Ar fi una dintre idei. 
Şi a treia chestiune, ştiu că era la un moment dat o ofertă din 

partea televiziunii naţionale legată de transmiterea, de popularizarea 
programului nostru. În mod evident şi Guvernul ar fi mai interesat şi 
mai prezent şi ceva mai implicat. Şi colegii nu ar mai simţi doar că 
bifează o anumită procedură parlamentară, dacă chestiunile 
respective ar fi, din când în când măcar, transmise. Şi atunci, sigur, 
ar trebui ca să fie o oră potrivită. Şi doi, să fie undeva un canal al 
televiziunii naţionale care, în definitiv, are obligaţia să arate 
publicului şi părţile pozitive ale activităţii noastre. 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană: 
Mulţumesc. 
Eu îmi cer scuze că am deschis un subiect care are un efect de 

multiplicare, inevitabil, dar cred că putem să reţinem din discuţia de 
astăzi, cu acceptul dumneavoastră, prezentarea unui material 
comparativ ca să vedem ce se întâmplă, poate un material mai 
complet despre care ştiu că deja s-a lucrat şi l-am şi văzut, iar la un 
Birou permanent, când avem puţin mai mult răgaz, ne aplecăm şi 
stabilim, poate, şi mecanismele şi responsabilităţile pentru a duce 
acest subiect mai departe, inclusiv din punct de vedere timpi de 
mediatizare. Evident şi televiziunile care sunt televiziuni de ştiri au 
tot timpul interesul de a mediatiza aceste subiecte. Şi televiziunea 
publică are obligaţia de a informa publicul despre activitatea 
Parlamentului. 

Eu cred că, pentru această fază, este bine să ne oprim la 
această chestiune şi când avem materialul gata, domnul secretar 
general îl propune pe ordinea de zi şi luăm in extenso acest subiect. 

 
 

RELAŢII  PARLAMENTARE  EXTERNE  
 

PUNCTUL 5 : 
Memorandum intern din partea DGRPE privind 

deplasarea domnului senator Raymond Luca, 
preşedintele Comisiei parlamentare a revoluţionarilor 

din Decembrie 1989, în colegiul uninominal 2 din 
circumscripţia electorală nr.43 (SUA-Canada), în 

perioada 15-24 mai 2009. 



 23 

 
Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Punctul 5, Memorandum intern din partea DGRPE 

privind deplasarea domnului senator Raymond Luca. Nu 
sunt dificultăţi. Vă propun să-l aprobăm.  

 
PUNCTUL 6 : 

Memorandum intern din partea DGRPE privind 
participarea la reuniunea Comisiei pentru probleme 
economice şi dezvoltare a Adunării Parlamentare a 

Consiliului Europei, Helsinki, 17-19 mai 2009. 
 Avizul favorabil al Comisiei pentru politică externă.  

 
Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Participarea la reuniunea Comisiei pentru probleme 

economice şi dezvoltare a Adunării Parlamentare a 
Consiliului Europei, Helsinki, 17-19 mai 2009, domnul 
senator Igaş.  

Aş vrea să încercăm, în logica economiilor impuse, să 
vedem dacă la deplasări – şi rog să fie o discuţie şi între 
domnul secretar general şi  domnule preşedinte Corlăţean 
cu privire la delegaţii şi la participarea senatorilor şi a 
staff-ului parlamentar – putem optimiza cheltuielile cât se 
poate de mult.  

Vă propun să aprobăm acest memorandum aşa cum 
este el.  

 
 

PUNCTUL 7 : 
Memorandum intern din partea DGRPE privind 

participarea la reuniunea Comisiei pentru egalitatea de 
şanse pentru femei şi bărbaţi a Adunării Parlamentare 

a Consiliului Europei (APCE) şi la prima reuniune a 
Reţelei parlamentarilor de referinţă a APCE privind 
violenţa asupra femeilor, Istanbul, 14-15 mai 2009. 

 Avizul favorabil al Comisiei pentru politică 
 
 
 



 24 

 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
În continuare, participarea la reuniunea Comisiei pentru 

egalitatea de şanse pentru femei şi bărbaţi a Adunării Parlamentare a 
Consiliului Europei, domnul senator Robu.  

Nu sunt dificultăţi, nu,  domnule preşedinte Corlăţean ? Toate 
au avizul dumneavoastră ?  

 
Domnul Titus Corlăţean :  
Nu, nu sunt. Numai o chestiune de principiu, pentru că aţi 

ridicat această problemă, şi stăteam de vorbă mai devreme şi cu 
domnul secretar general – în măsura în care, prin acest contact 
direct, ne apar foarte clar nişte lucruri legate de constrângerile 
financiare, ca o chestiune de principiu – şi ştiu că s-a mai discutat în 
plenul Biroului permanent – este bine să putem menţine participarea 
parlamentară la acţiunile în care e nevoie să participăm, să fie 
reprezentanţi, mai ales cele standard, clasice, să spunem, cum este 
Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei, şi să nu uităm, în 
acelaşi timp, că, din păcate, dacă acestea sunt constrângerile 
bugetare, dublarea cheltuielilor care provin adesea din participarea 
şi a staff-ului, cu tot regretul, va trebui, probabil, să lucrăm acolo, 
având în vedere necesitatea respectării principiului reprezentării 
parlamentare. Cu toată părerea de rău, aceasta este o soluţie. Şi am 
spus-o ca nivel de principiu, pentru a fi spusă în Biroul permanent. 
Mulţumesc.  

 
 Domnul Mircea-Dan Geoană :  

Da, probabil că vom ajunge la o astfel de abordare, pentru că 
lucrurile, într-adevăr, din punct de vedere buget pe anul curent, după 
rectificarea negativă pe care am avut-o la nivelul bugetului nostru, 
vor impune măsuri de economie şi de reducere de cheltuieli destul 
de importante.  

 
PUNCTUL 8 : 

Memorandum intern din partea DGRPE privind vizita 
în România a delegaţiei parlamentare condusă de către 
domnul Noel Kinsella, preşedintele Senatului canadian, 

17-20 mai 2009. 
 Acţiune aprobată în şedinţa Biroului permanent din 

27 aprilie 2009. 
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 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
 În continuare, vizita în România a delegaţiei parlamentare 
condusă de către domnul Noel Kinsella, preşedintele Senatului 
canadian, 17-20 mai 2009. Se propune aprobarea organizării acestei 
vizite de către Senatul României. Nu sunt dificultăţi.  

 
PUNCTUL 9 : 

Memorandum intern din partea DAE, privind 
participarea la vizita de studiu cu tema 

„Implementarea statutului membrilor Parlamentului 
European, destinată funcţionarilor din parlamentele 

naţionale, organizată de Parlamentul European, 
Bruxelles, 14-15 mai 2009. 

 Avizul favorabil al Comisiei pentru politică externă. 
 

 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Participarea la vizita de studiu cu tema „Implementarea 

statutului membrilor Parlamentului European, destinată 
funcţionarilor din parlamentele naţionale, organizată de Parlamentul 
European, Bruxelles, 14-15 mai 2009, care va suporta cheltuieli de 
cazare, diurnă şi de transport. Propun să fim de acord cu această 
vizită de documentare.  

 
PUNCTUL 10 : 

Memorandum intern din partea DAE, privind 
participarea la cea de-a XLI-a reuniune a Comisiilor 
pentru Afaceri Europene din parlamentele naţionale 

ale statelor membre UE, desfăşurată sub egida 
Preşedinţiei cehe a Uniunii Europene, Praga, 10-12 mai 

2009. 
 Acţiune aprobată în şedinţa Biroului permanent din 

27 aprilie 2009. 
 

 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Participarea la cea de-a XLI-a reuniune a Comisiilor pentru 

Afaceri Europene din parlamentele naţionale ale statelor membre 
UE, desfăşurată sub egida Preşedinţiei cehe a Uniunii Europene, 
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Praga, 10-12 mai 2009. Se propune participarea doamnei senator 
Sorina Plăcintă. De acord.  

 
PUNCTUL 11 : 

Informări privind: 
 vizita oficială în România a domnului Marios Garoyian, 

preşedintele Camerei Reprezentanţilor a Republicii Cipru, 31 
martie - 3 aprilie 2009, autor domnul senator Mircea Geoană, 
preşedintele Senatului; 

 participarea la cea de-a XI-a sesiune a Asociaţiei Senatelor 
din Europa, Haga, 16 – 18 aprilie 2009, autor domnul senator 
Alexandru Pereş, vicepreşedinte al Senatului; 

 vizita de studiu în Camerun privind malaria, organizată de 
Forumul Parlamentar European pentru Populaţie şi 
Dezvoltare, 28 martie – 4 aprilie 2009, autor domnul senator 
Şerban Rădulescu; 

 participarea delegaţiei Parlamentului României la cea de-a 
32-a reuniune a Comisiei culturale, de învăţământ şi sociale a 
APCEMN, Batumi, Georgia, 7-8 aprilie 2009, autor domnul 
senator Alexandru Mazăre. 

 
 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
 Informări cu privire la un număr de acţiuni parlamentare 
externe.  

* 
 Pe ordinea de zi suplimentară mai avem un material, 
organizarea Seminarului privind absorbţia fondurilor europene, în 
perioada 17-20 iunie 2009. 
 Este vorba de organizarea în România împreună cu Comisia 
pentru Afaceri Europene a unui seminar privind absorbţia fondurilor 
europene. Vă propun să-l aprobăm. Este un demers util.  
 

* 
 De asemenea, ultimul material din ordinea de zi suplimentară, 
vizita la Paris a delegaţiei Comisiei permanente comune a Camerei 
Deputaţilor şi Senatului pentru relaţia cu UNESCO. Participă doi 
colegi la această manifestare internaţională. Vă propun să o 
aprobăm.  
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Domnul  Constantin Dan Vasiliu :  
A rămas doar un coleg,  domnule preşedinte.  
 

 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
A rămas un singur coleg ?  
 
Domnul  Constantin Dan Vasiliu :  
Da, da. Este tot în ordinea de zi suplimentară. A rămas doar un 

singur reprezentant al Senatului ca participant.  
 

 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
De acord.  
 
Domnul Titus Corlăţean :  
Dacă permiteţi, mai este un punct pe ordinea de zi 

suplimentară. E o solicitare a Comisiei de politică externă în 
legătură cu proiectul de lege pentru aprobarea Ordonanţei de 
urgenţă a Guvernului nr. 36/2009 privind modificarea Legii 
cetăţeniei.  

Comisia pentru politică externă a fost sesizată pentru aviz 
săptămâna trecută. Am avut astăzi o discuţie în plenul comisiei şi 
este poziţia comună a tuturor membrilor comisiei din toate partidele 
politice de a solicita Biroului permanent – este formulată adresa 
către Biroul permanent – de a fi de acord cu sesizarea pe fond şi a 
Comisia pentru politică externă şi nu văd ce probleme ar întâmpina 
această solicitare.  

După o discuţie cu reprezentanţii Secretariatului general, 
dacă-mi îngăduiţi, reformulez a doua solicitare în următorul sens. 
Este o procedură de urgenţă, o înţelegem, însă lucrurile sunt extrem 
de complexe. Din discuţiile de astăzi şi cu reprezentanţii 
Ministerului Afacerilor Externe a rezultat, de o manieră foarte clară, 
că trebuie să privim lucrurile foarte atent, să găsim soluţiile corecte 
la această chestiune care este importantă.  

Din acest punct de vedere la Comisia pentru politică externă 
noi simţim nevoia de a avea nişte audieri şi nişte discuţii foarte 
serioase aplicate cu reprezentanţii a cel puţin 3 ministere, Ministerul 
Afacerilor Externe şi, mai ales, Ministerul Justiţiei, plus Ministerul 
Administraţiei şi Internelor. Din acest punct de vedere, dacă sunteţi 
de acord cu competenţa pe fond, rugămintea – şi după consultarea 
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Secretariatului general – să prelungim termenul pentru depunerea 
raportului, mai ales că nu avem termen de adoptare tacită şi având în 
vedere complexitatea subiectului, aş solicita un termen înainte de 
jumătatea lunii iunie.  

Nu îndrăznesc să formulez sugestii la adresa colegilor, dar, 
poate, o bună coordonare şi o discuţie, inclusiv pe termenele pe care 
le avem la dispoziţie ar fi utilă, din dorinţa de a găsi soluţiile cele 
mai bune la o chestiune, până la urmă, de interes naţional.  

 
 Domnul Mircea-Dan Geoană :  

De fapt, ceea ce ni se propune este un lucru care, 
regulamentar, nu este posibil. Modificarea regimului de dezbatere 
de la procedură de urgenţă, la procedură ordinară. Acest lucru nu 
este regulamentar. Ordonanţa de urgenţă, conform Regulamentului, 
trebuie dezbătută în procedură de urgenţă.  

Vă propun aprobarea decalării termenului pentru acest raport, 
cu implicarea Comisiei pentru politică externă pentru raportul de 
fond. Dacă decalăm, trebuie să stabilim un termen precis.  

 
Domnul Titus Corlăţean :  
Propunerea noastră ar fi 11 iunie.  
 

 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Fiind procedură de urgenţă, având termen de adoptare tacită 

10 iunie, vă propun 2 iunie. De acord cu acest termen ? Da, 
mulţumesc.  
 
 

ORGANIZATORICO-ADMINISTRATIVE 
PUNCTUL 12 : 

Scrisoare din partea domnului senator Teodor Meleşcanu, 
preşedintele Comisiei pentru apărare, ordine publică şi 

siguranţă naţională, prin care solicită acordarea unui concediu 
fără plată, în perioada 4 mai-5 iunie, pentru a  participa la 

Geneva, la sesiunea Comisiei ONU pentru dreptul internaţional. 
 

 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
 Revenind la ordinea de zi normală, la probleme organizatorice, 
punctul 12, avem o solicitare din partea domnului preşedinte 
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Meleşcanu pentru participarea la Comisia ONU pentru dreptul 
internaţional de la Geneva, fără cheltuieli. Vă propun să fim de 
acord.  
 

PUNCTUL 13 : 
Scrisoare din partea domnului senator Avram Crăciun, prin 
care solicită aprobare pentru a participa, în perioada 5-9 mai 
2009 la Tel Aviv, Israel, la Expoziţia internaţională agritech 

2009. 
 

 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
 La punctul 13, avem o scrisoare din partea domnului senator 
Avram Crăciun pentru a onora invitaţia la o Expoziţie internaţională 
agritech la Tel Aviv.  
 

Domnul  Constantin Dan Vasiliu :  
Solicită motivarea absenţelor,  domnule preşedinte.  
 

 Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Nu sunt dificultăţi.  
 

PUNCTUL 14 : 
Scrisoare din partea domnului senator Tudor Udriştoiu, prin 

care solicită aprobare pentru a participa, în perioada 15-21 mai 
2009, la „Annual Meeting of American Psychiatric Association”. 
 
 
 Domnul Mircea-Dan Geoană :  

Din partea domnului senator Udriştoiu Tudor avem o scrisoare 
prin care se solicită acelaşi lucru. Nu cred că sunt dificultăţi.  

 
 

PUNCTUL 15 :  
Memorandum intern referitor la solicitarea Institutului 

pentru Politici Publice ca informaţiile privind unele cheltuieli 
publice cu parlamentarii să fie făcute publice pe site-ul 

Senatului 
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Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Memorandum intern cu privire la solicitarea Institutului pentru 

Politici Publice. Revenim la ceea ce am discutat acum o săptămână.  
E o propunere, conform deciziei noastre, pe care domnul 

secretar general ne-o face pentru găsirea echilibrului corect între 
nevoia legitimă de transparenţă şi nevoia legitimă de a putea 
comunica aceste informaţii.  

Aveţi, aici, practic, cele două machete privitoare la cele două 
tipuri de cheltuieli pe care senatorii le angajează pentru buna 
derulare a activităţii parlamentare.  

Cred, de asemenea, că o formulă în care să putem să 
comunicăm cheltuielile agregate pe aceste categorii de cheltuieli la 
nivelul ansamblului senatorilor, urmând să vedem, pe măsura 
derulării, care sunt eventualii paşi următori pentru acest tip de 
subiect.  

Lunar să se comunice public ansamblul cheltuielilor făcute de 
senatorii români cu privire la cele două activităţi, activităţi de 
indemnizaţie, diurnă şi aşa mai departe şi cea legată de cheltuielile 
pe birourile senatoriale, deci pe două capitole. Cred că este o 
formulă care răspunde atât nevoii de transparenţă şi publicitate, cât 
şi opiniilor exprimate în Biroul permanent la şedinţa trecută.  

 
 

PUNCTUL 16 :  
Hotărârile Biroului permanent adoptate în şedinţele din 21 

şi 27 aprilie 2009.  
 
 

Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Hotărârile adoptate în Biroul permanent în şedinţa de 

săptămâna trecută, hotărârile Biroului permanent din ultima zi de 
luni.  

 
* 

Pe ordinea de zi suplimentară, mai avem o adresă a Comisiei 
permanente comune a Camera Deputaţilor şi Senatului pentru relaţia 
cu UNESCO privind retragerea domnului senator, pe care am 
menţionat-o deja.  
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* 
Un memorandum de uz intern cu privire la aniversarea Zilei de 

9 Mai, Ziua Independenţei de Stat şi Ziua Victoriei Naţiunilor 
Unite.  

Se aprobă depunerea unei coroane de flori şi desemnarea a doi 
senatori care să ne reprezinte, dintre care unul să fie dintre membri 
Biroului permanent. Cred că ar fi important să participe un 
vicepreşedinte al Senatului.  

Vicepreşedinţii spun că poate ar fi mai bine un chestor.  
Cine dintre vicepreşedinţi are ca responsabilitate problematica 

externă ? Între domnul Crin Antonescu şi doamna Anca Boagiu, 
cred că doamna Boagiu poate participa. S-o rugăm pe doamna 
Boagiu să ne reprezinte. Este o acţiune de natură externă.  

Mai avem nevoie de un senator, de la un alt partid politic, care 
să ne reprezinte la această acţiune.  

 
Domnul  Constantin Dan Vasiliu : 
Poate un domn senator de la Comisia de apărare, ordine 

publică şi siguranţă naţională,  domnule preşedinte.  
 
Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Îl rugăm pe domnul preşedinte Meleşcanu, atunci, să ne 

desemneze un reprezentant din Comisia de apărare, ordine publică 
şi siguranţă naţională.  

 
Domnul  Constantin Dan Vasiliu :  
E plecat la Geneva domnul senator Meleşcanu. 
 
Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Acţiunea este pe 9 mai.  
 
Domnul  Constantin Dan Vasiliu :  
Chiar în acea perioadă lipseşte.  
 
Domnul Mircea-Dan Geoană :  
Vicepreşedintele Comisiei de apărare, ordine publică şi 

siguranţă naţională. Domnul Voicu. Este de la noi. E bine. Este 
echilibrat.    
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Domnul vicepreşedinte Pereş s-a consultat cu doamna Boagiu 
şi a decis să meargă dânsul. Mulţumim frumos.  

* 
Materialul din ordinea de zi suplimentară, cu privire la 

raportul Comisiei juridice, de numiri, disciplină, imunităţi şi validări 
asupra solicitării Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie vă propun să îl reluăm în Biroul permanent atunci când 
decidem programarea pe ordinea de zi, săptămâna viitoare, ca să 
putem avea şi documentele aferente.  

Vă mulţumesc.  
 Mergem în sala alăturată pentru şedinţa Birourilor permanente 

reunite.  
 
 
 
Şedinţa s-a încheiat la ora 14,00.  
  
 


